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RÚFUSOVY BÁSNIČKY
NAZPÍVAL PETER LIPA
VEČERNÝ HOSŤ. SKLADATEL DAVID ROTTER VYDAL NOVÉ CD STRANA 6

Svátek slaví: Romana

Mladí studenti umění vystavují v Brně, díla lze prohlížet jen virtuálně
Umělecká díla studentů mimopražských vysokých škol zaplnila Dům pánů z Kunštátu v Brně. Expozice s názvem Umění volá! se snaží zprostředkovat
autentickou tvůrčí atmosféru jednotlivých škol. Kvůli pandemii nemoci covid-19 a souvisejícím opatřením je ale výstava pro veřejnost přístupná pouze
v podobě virtuálního modelu. Návštěvníci webových stránek se mohou „projít“ výstavními síněmi a prohlížet vystavená díla. „Součástí virtuálního
modelu je i několik překvapení. Zavedou návštěvníka do míst, kam se obvykle nedostane,“ uvedla Tereza Kadrnožková z Vysokého učení technického.
Na snímku je instalace k divadelní inscenaci Velký Gatsby od studentky brněnské Janáčkovy akademie múzických umění Andrey Mužíkové. ČTK

Náměstí Míru. Místo
s nejširším využitím
Proměna. V srdci Masarykovy čtvrti má stát polyfunkční dům s centrem volného času, obchody a službami,
městskými byty i velkou zahradou. Obavy.Místní obyvatelé jsou proti navyšování objemu zástavby STRANA 2
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Kancelář architek-
ta města Brna
představila zadání
soutěže na promě-
nu náměstí Míru.
Některýmmístním
se ale nezamlouvá.

Proměnit náměstí Míru na
příjemné místo, kterému zů-
stane charakter centra vilové
čtvrti. Zároveň navrhnout
nový polyfunkční dům s cen-
trem volného času, obchody
a službami, městskými byty
i velkou zahradou. To jsou
úkoly, jež čekají na účastníky
otevřené urbanisticko-archi-
tektonické soutěže na úpra-
vu náměstí Míru a bývalého
vojenského areálu v ulici Ler-
chova. Kancelář architekta
města Brna (KAM) zveřejnila
návrh zadání soutěže na kon-
ci října. Zájemci se s ním
mohli seznámit na internetu
a prostřednictvím informač-
ních panelů na náměstí a po
dobu jednoho týdne jim byl
k dispozici on-line formulář
pro zaslání připomínek.
Cílem soutěže je najít pro

náměstí Míru to nejlepší řeše-
ní, které ho promění v pro-
stor s co nejširším využitím,
ale zároveň zůstane srdcem
Masarykovy čtvrti.
„Důležitým požadavkem

pro nás je, aby polyfunkční
dům nenarušoval charakter
vilové čtvrti. V přízemí počítá-
me s prostory pro obchody a
služby s výlohami orientova-
nými do náměstí. Směrem od

náměstí má mít budova cha-
rakter domu v zeleni,“ říká
vedoucí oddělení veřejného
prostoru KAM David Zajíček.
Proti navrhované podobě

polyfunkčního domu se však
dlouhodobě staví místní Ob-
čanské sdružení Masarykova
čtvrť (OSMČ).
„Vedle neveřejného jmeno-

vání poroty bez jediného ne-
politického zástupce z naší
čtvrti se také neveřejně při-
pravilo zadání, v němž KAM
chce objemný objekt vysoký
až 19metrů s až 60 byty a sko-
ro 90 parkovacími, vesměs
soukromými podzemními
místy. Přitom preferované
volnočasové centrum mámít
jen jeden sál a dvě klubov-
ny,“ upozorňují zástupci
sdružení na svém webu. Nelí-
bí se jim také, že na vyplnění
on-line formuláře byl pouze
týden.
Zadání soutěže je podle

KAM jedno z nejvíc projedná-
vaných v historii Brna. Vedle
setkání s veřejností a on-line

dotazníku uspořádala kulatý
stůl s místními organizace-
mi, třikrát se sešla se zástup-
ci místních spolků a zadání
soutěže projednala s měst-
skou částí Brno-střed, odbory
magistrátu a Dopravním pod-
nikemměsta Brna.
Prvního veřejného setkání

k soutěži se v únoru zúčastni-
lo přes 200 lidí. Veřejnost ná-
sledně mohla zasílat podněty
také prostřednictvím on-line
ankety a KAM touto formou
obdržela 365 odpovědí.
„V současné situaci bohužel
nebylomožné uspořádat v říj-
nu další setkání osobně.
Vzhledem k tomu, že soutěž
má být vyhlášena ještě v letoš-
ním roce, představili jsme
její zadání formou videa
a umístili jsme tři informační
panely na náměstí. Lidé moh-
li posílat podněty pomocí
on-line dotazníku, dostali
jsme jich přes 150. Podněty
zpracujeme a zveřejníme na
našem webu,“ říká ředitel
KAMMichal Sedláček.

Podle zástupců KAM už
předchozí diskuse s veřejnos-
tí ukázala, že najít kompro-
mis bude velmi obtížné, jeli-
kož v zásadních věcech se růz-
né skupiny občanů neshodly,
při přípravě zadání proto zo-
hlednili takový výsledek, kte-
rý bude přínosný pro co nej-
větší skupinu občanů. Zástup-
ci KAM také podotýkají, že ko-
munitní centrum, jež bude
součástí polyfunkčního
domu, bude dokonce větší,
než jak bylo původně navrho-
vané v participativním roz-
počtu.
Aby vznikl volný prostor

pro zlepšení náměstí, dohod-
lo se vedení města Brna s ma-
jiteli zdejšího supermarketu
Brněnka na demolici obcho-
du, směně pozemků a přestě-
hování do nového polyfunk-
čního domu. Město počítá, že
v domě kromě 35 až 45 men-
ších bytů pro mladé rodiny,
seniory, samoživitele a těles-
ně postižené vznikne dalších
15 bytů, které budou v rámci

majetkového vyrovnání v sou-
kromém vlastnictví majitelů
Brněnky.
„Opakujeme, že proti by-

tům jako takovým nic nemá-
me, ale máme za to, že přece
jen ‚Mírák‘ je hodně cenná lo-
kalita a tyto byty zrovna byto-
vou situaci v Brně nespasí,
když jinde jich lze postavit
mnohonásobně více. Máme
obavu ze vzájemných ruši-
vých vlivů a z navyšování ob-
jemu zástavby. Navíc proti na-
vyšování stavby o byty jsou
místní setrvale, což KAM zjev-
ně neustále ignoruje,“ říkají
ve svém prohlášení zástupci
OSMČ. Podle KAM však bude
výška budovy zhruba totožná
s okolními školami, aby nena-
rušovala dominantu kostela.
Soutěž bude vyhlášena v prv-
ní polovině prosince a její vý-
sledky by měly být známé
v červnu 2021.

RADEK
BABIČKA
dopisy@metro.cz

Jazyková škola
VIKA

Masarykova 31 • 602 00 Brno
☎ 542 221 578, 603 776 978
agentura@vika.cz • www.vika.cz

Výuka přímo v centru města

Odtah + doklad o likvidaci zdarma – ihned
výkupní cena dle hmotnosti vozidla

Volejte po - pá od 8.00 do 16.00 hodin – 724 731 959
nonstop – 731 566 786, www.ib-met.cz

EKOLOGICKÁ

LIKVIDACEVOZIDEL
Kus historie
Expozici Leteckého muzea
v Kunovicích na Uhersko-
hradišťsku obohatí letoun
Jak-40, který byl donedáv-
na součástí vládní letky.
Stroj získalo od armády
Technické muzeum v Brně,
jež následně letadlo do
Kunovic zapůjčilo. Letoun,
který představuje skutečný
kus historie, si lidé budou
moci poprvé prohlédnout
příští rok. ČTK

Náměstí Míru je srdcemMasarykovy čtvrti. Cílem soutěže je najít pro ně to nejlepší řešení s co nejširším využitím. KAM

inzerce

Volnočasové centrum,
zahrada či městské byty
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Inspirací pro nové
cédéčko bylo i diva-
delní představení
s názvem Klíště.

Brněnský skladatel David Rot-
ter vydal nové CD s názvem
Večerný hosť. Slovenský ná-
zev desky souvisí s básníkem
Milanem Rúfusem. Právě
jeho básně Rotter na albu
zhudebnil. O přezpívání se
postaral jazzový bard Peter
Lipa a jako host se na albu ob-
jevuje i Ondřej Ruml.
„K poezii Milana Rúfuse

mě přivedla spolupráce s Bol-
kem Polívkou na divadelní
hře Klíště. Tématem hry je se-
tkání dvou starších herců,
kteří mezi řádky hry uvažují
o životě a smrti. A smrt k živo-
tu patří stejně nerozlučně
jako zima k jaru. Milan Rúfus
pohlíží ve svých básních na
různé stránky lidství bez pa-

tosu a smutku, zato s nadhle-
dem, radostí a někdy i laska-
vým humorem. Věřím, že
toto naše česko-slovenské
dílo dokáže posluchače při-
vést k zamýšlení nad tématy,
která otvírá,“ říká Rotter. Ten
se komponování hudby věnu-
je pětadvacet let, podílel se
na více než stovce divadel-
ních představení a také na ně-
kolika filmech.
Hlasem básníka se na CD

stává Peter Lipa, významný
jazzový zpěvák, který ovliv-
nil generace slovenských
i českých hudebníků. Uchope-
ní básnického textu bylo pro
něj něčím novým, slova a ob-
sah ho oslovily, rezonovaly
s jeho niternými pocity. Rot-
terovymelodie a postupy vní-
má jako objevné setkání s ji-
ným hudebním zaměřením
a světem.
„Přiznám se, že poezie

vlastně není mým koníčkem.
Jenže Rúfusova slova a věty
seřazené do krásných

a moudrých rýmů hovoří
o pocitech, kterým rozumím,
a obdivuji způsob, jakým je
básník vyjádřil. Melodie a po-
stupy, které používá David
Rotter, jsou promě nové. A já

mám objevování v hudbě
rád,“ prozrazuje Lipa.
Součástí alba je booklet,

který má 36 stran a je bohatě
ilustrovaný kresbami Marka
Ormandíka. RADEK BABIČKA

Ondřej Ruml 2x MARTIN ZEMANPeter Lipa

inzerce

Večerný hosť. Rúfusovy
básně zpívá Peter Lipa

Krátce

Bioodpad plošně
Brno plánuje zavedení
plošného sběru bioodpa-
du, na jaře 2021 po měs-
tě v první etapě rozmístí
1000 sběrných nádob. Ur-
čeny budou především
pro kuchyňský biood-
pad. Jako jedno z mála
měst Brno systematicky
bioodpad dosud nesváží.

Vykopali okraj
pravěké vesnice
Odborníci z Ústavu ar-
cheologické památkové
péče při záchranném
výzkumu ve Starém Lís-
kovci v Brně našli okraj
pravěkého sídliště. „Po-
zůstatky osady pocháze-
ly z doby asi 5000 až
4900 let před naším leto-
počtem, spadají tedy do
počátku mladší doby ka-
menné,“ řekl vedoucí vý-
zkumu Michal Přichys-
tal. Výzkum předcházel
vybudování budoucí ko-
nečné stanice tramvajo-
vé linky k Fakultní ne-
mocnici Brno. ČTK
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Rekordních dvacet
závodů za sezonu.
Přesto brněnský
motocyklový
svátek v kalendáři
zatím chybí.

Pořadatelé mistrovství světa
silničních motocyklů zveřej-
nili předběžný závodní kalen-
dář pro rok 2021. Navzdory le-
tošní dohodě v něm chybí tra-
diční srpnová Grand Prix Čes-
ké republiky.
Kalendář počítá s rekordní-

mi dvaceti závody, pokud to
situace s koronavirem dovolí.
Přes navýšení počtu závod-
ních víkendů však v seznamu
nefiguruje závod na brněn-
ském Masarykově okruhu.
Právě u jedenáctého závodu
mistrovství roku 2021, který
se pojede někdy mezi 18. čer-

vencem a 8. srpnem, tedy
v době, kdy se tradičně jezdí
v Brně, visí jediný otazník
s poznámkou, že přesný ter-
mín a místo konání budou
oznámeny později.
Společnost Dorna, která

šampionát pořádá, požaduje
na brněnské trati výměnu as-
faltového povrchu. Řada jezd-
ců si na dvanáct let starý po-
vrch trati během letošního zá-
vodního víkendu stěžovala.
„Mluvíme s brněnskými pořa-
dateli už řadu let a vždy poža-
dujeme, aby na okruhu byly
provedeny některé úpravy,
zejména povrchu. A na po-
slední bezpečnostní radě
jsme se rozhodli, že budou
povinné,“ uvedl šéf Dorny
Carmelo Ezpeleta.
Výměna povrchu by zna-

menala investici přibližně
sto milionů korun, přičemž
by ji podle platné smlouvy ne-
měli platit majitelé okruhu,
ale ze zástupců města a kraje

složený Spolek pro GP, který
Velkou cenu pořádá.
„Tuto investici si v součas-

né finanční situaci město
ani kraj nemohou dovolit,
proto spolek nyní jedná s Au-
tomotodromem Brno a ná-
sledně bude jednat také s Dor-
nou o možnosti menšího roz-
sahu oprav,“ naznačuje mož-
né řešení brněnská primátor-
ka Markéta Vaňková.
Masarykův okruh hraje

v historii motocyklového
šampionátu významnou roli.
Letos uplynulo 55 let od chví-
le, kdy hostil světovou elitu
poprvé, celkem už se v Brně
odjelo 51 závodů mistrovství
světa.
Mezi závodníky se trať těší

velké oblibě, ke svýmnejoblí-
benějším ji tradičně zařazuje
jak legendární Valentino Ros-
si, tak mnoho dalších jezdců.
Pochvalují si především pro-
fil tratě, celková kvalita areá-
lu však bohužel za světovým

standardem pokulhává. Před
několika lety se sice povedlo
postavit v bezprostřední blíz-
kosti okruhu moderní hotel,
ale například hlavní věž, re-
staurace či sociální zázemí
pro závodníky zůstávají po-
platné době vzniku, tedy kon-
ci 80. let, kdy byl uzavřený
okruh na Kývalce vybudován,
aby nahradil předchozí pří-
rodní okruh.
„Asfalt trati už má to nej-

lepší za sebou a výměna by ur-
čitě byla vhodná, na druhou
stranu si nemyslím, že je to
v tomto ohledu nejhorší trať.
Určitě v šampionátu najdeme
několik okruhů, které mají
povrch ještě horší,“ prohlásil
během letošního závodního
víkendu v Brně bývalý jezdec
MotoGP Karel Abraham.
Dorna vyřadila českou

Grand Prix ze šampionátu
i přesto, že se na jejímuspořá-
dání i v roce 2021 původně
s českou stranou dohodla.

Vzhledem k zákazu účasti di-
váků a s tím související ztrátě
z tržby vstupenek se podařilo
dojednat, že se závody usku-
teční letos za výrazně nižší
poplatek – 27 milionů korun
namísto původních zhruba
120 milionů s dodatkem, že
se pojede i příští rok s diváky
za přibližně 162 milionů ko-
run. Nyní však španělská spo-
lečnost podmínila pokračová-
ní spolupráce výměnou po-
vrchu.
Pořadatelé také avizovali,

že již zakoupené vstupenky
z letošního roku zůstávají
platné pro rok 2021. V přípa-
dě, že se nepojede, budoumu-
set peníze vracet. Pokud se
česká Grand Prix do kalendá-
ře nedostane, nahradí ji buď
Portugalsko, Rusko, nebo In-
donésie.

RADEK
BABIČKA
dopisy@metro.cz
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Povrch tratě brněnskéhoMasarykova okruhu je podle španělských pořadatelů motocyklového šampionátu za zenitem. RADEK BABIČKA

Letošní dohoda neplatí,
nad MotoGP visí otazník



4,1%
ROČNÍ ÚROK

Zastavovaný areál zámku Račice
v rámci dluhopisového programu
e-Finance CZ v celkové hodnotě uve-
řejněné na adrese www.e-finance.eu/
/zajistene-dluhopisy.

Investice od 50 000 Kč
Dvouleté dluhopisy
Roční úrok 4,1 % po celou dobu investice
Úrok vyplácený jednou ročně
Možnost předčasného splacení

Česká národní banka schvaluje tento prospekt pouze z hlediska toho, že
splňuje normy týkající se úplnosti, srozumitelnosti a soudržnosti, které
ukládá nařízení (EU) 2017/1129. Toto schválení by se nemělo chápat
jako potvrzení kvality cenných papírů, které jsou předmětem tohoto
prospektu. Investoři by měli provést své vlastní posouzení vhodnosti
investování do těchto cenných papírů.

Doporučujeme, aby si potenciální investoři přečetli prospekt, než-li učiní
investiční rozhodnutí, aby tak plně pochopili potenciální rizika a výnosy
spojené s rozhodnutím investovat do cenných papírů.

Konečné podmínky a prospekt dluhopisů schválený ČNB naleznete na www.e-finance.cz/dluhopisy-informace.
Objednání dluhopisů: www.e-finance.eu nebo  +420 515 555 555

ZAJIŠTĚNÉ DLUHOPISY
ZÁSTAVNÍM PRÁVEM K NEMOVITOSTEM

PROPAGAČNÍ
SDĚLENÍ

HOTOVÁ JÍDLA AŽ DOMŮ K USKLADNĚNÍ
V LEDNICI, VAKUOVĚ BALENÁ PŘIVEZEME ZDARMA V BRNĚ A OKOLÍ

Volejte
24 hodin denně
+420 515 555 565

Rozvoz
Brno a okolí do 25 km
ZDARMA, pondělí–neděle

E-shop
www.eFiShop.cz
nabídka jídel s možností
objednávky 24 hod. denně

Vakuované hotové jídlo až domů s trvanlivostí 7 dní si
můžete objednat od kuchařů restaurací a hotelů skupiny
e-Finance, a.s. s dovozem až domů v Brně a okolí do
25 km nebo k osobnímu vyzvednutí v Brně v eFi Hotelu,
Bratislavská 52 a restaurantu Tefiti, Zelný trh 4.
Jídlo je baleno po dvou porcích, připraveno ke skladování
v lednici a ohřátí v mikrovlnné troubě nebo na plotně.
V nabídce jsou polévky, klasická jídla české kuchyně a ital-
ské těstoviny. Každý týden nabídku jídel obměňujeme.
V eFiShopu nabízíme také teplá jídla určená k okamžité
spotřebě rozvážená v menu boxech, delikatesy a základ-
ní potraviny.

SVATOMARTINSKÁ HUSA
Objednejte si svatomartinské menu až domů

Objednávejte na:

 515 555 565
www.efishop.cz
jidlo@efishop.cz
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Provoz tramvají v nej-
větším dopravním špun-
tu omezí až na dva roky.

Stavba Velkého městského okruhu
na Žabovřeské ulici se posune do dal-
ší fáze zřejmě již v prosinci. Na počát-
ku příštího roku by pak měly v lokali-
tě proslulé dlouhými kolonami začít
přípravné práce na budování tunelu
pro tramvaje. Ten v budoucnu umož-
ní rozšíření silnice o další pruhy, pro
následující měsíce až roky však zna-
mená výrazné omezení zdejší tramva-
jové dopravy.
V první etapě se práce odehrávaly

na úseku mezi dvěma mosty – Kame-
nomlýnským a Kníničským. Cílem
bylo vytvořit zde čtyřpruhové uspořá-
dání komunikace, aby nedocházelo
ke kolonám, které jsou v tomto místě
již pověstné. Dále zde vznikla dopro-
vodná komunikace a lávka přes Žabo-
vřeskou ulici, díky které se chodci vy-
hnou nebezpečnému přecházení
přes zatíženou silnici.
„V současnosti je dokončena jedna

polovina komunikace a do konce
roku by měla být zprovozněna i dru-
há polovina. Do provozu by mohla
být uvedena už 17. prosince letošního
roku, celkové dokončení první etapy
pak plánujeme na jaro příštího
roku,“ přibližuje brněnská primátor-
ka Markéta Vaňková.

Druhá etapa začíná u Kamenomlýn-
ského mostu. Vzhledem k úzkému
prostoru je nutné v navazujícím úse-
ku vést tramvajovou trať do tunelu,
který bude dlouhý půl kilometru.
Díky posunutí trati vznikne dostateč-
ný prostor pro vybudování čtyřpruho-
vé komunikace až k Pisárkám. Součás-
tí stavby je rovněž lávka pro pěší.
„Jedná se o technicky a koordinač-

ně velmi náročnou stavbu. Vedení sil-
niční dopravy bude až na výjimky i na-
dále v takzvaném režimu 1+1, jako
tomu bylo i u nyní realizované části
stavby,“ popisuje David Fiala z Ředi-
telství silnic a dálnic. Řidiči tak bu-
dou mít vždy jeden jízdní pruh v kaž-
dém směru.
Stavbu druhé etapy oproti původ-

ním předpokladům významně urych-
lí výluka tramvajové linky 1. Ta může
trvat až dva roky. Náhradní doprava
povede přes ulici Veveří. Díky kyva-
dlovému provozu tramvají zůstanou
obsluhovány v danémúseku pouze za-
stávky Stránského a Bráfova. „Zaháje-
ní výluky odhadujeme na leden příští-
ho roku. Přesné datum je zatím v jed-
nání i s ohledem na plánovanou výlu-
ku tramvají na Lesnické,“ avizuje pri-
mátorka.
Soutěž na realizaci druhé etapy se

po jarním zásahu antimonopolního
úřadu musela opakovat. Po prosinco-
vém zahájení by stavební práce měly
podle smlouvy trvat 194 týdnů. Jejich
konec tak lze očekávat přibližně
v létě roku 2024. RADEK BABIČKA

Vizualizace Velkéhoměstského okruhu – úsek Žabovřeská WAVE STUDIO

Jednička bude
jezdit po ulici
Veveří. Ale jen
kyvadlově

Zábavní vědecký park VIDA!
vás v tom nenechá! Přestože je
z důvodů nařízení vlády zavřený,
připravil pro vás desítky pokusů,
které si můžete vyzkoušet i doma
a do vašich domovů se rozhodl on-
line přenést i oblíbený festival ku-
tilství Bastlfest.

Na webu www.vida.cz/vida-na-
doma najdete návody na desítky
jedinečných pokusů. Přesvědčte se,
že přírodní jevy zaručeně zaženou
nudu. Dobrou zprávou je, že většinou
budete potřebovat jen to, co máte
běžně doma. Vyzkoušejte si pokusy
s vodou, kuchyňskou chemii,
vědecké vyrábění, experimenty se
světlem nebo výrobu domácí kosme-
tiky. Tak hurá do toho. Pokusy už na
vás čekají. A nezapomeňte se vyfotit
a sdílet fotku na facebooku @vidab-
rno nebo na Instagramu pod #vi-
dabrno.
Bastlfest – festival kutilství

pro celou rodinu pořádá zábavní

Užijte si hravou vědu ve virtuálnímsvětě

vědecký park VIDA! už popáté.
V minulých ročnících sem zavítaly
tisíce návštěvníků a užívaly si at-
mosféru plnou inspirace a nápadů.
Autíčko poháněné pastičkou na
myši, skleněná baňka, blikající
vánoční hvězda nebo vlastnoručně
sešitý plyšák – to vše si mohli
účastníci sami vyrobit na loňském
Bastlfestu. Letos to není možné,
proto organizátoři přijali výzvu
a roz-hodli se nevšední atmosféru
festivalu přenést k zájemcům ve
formě streamu. V sobotu 21. listo-
padu tedy můžete na webu vida.
cz nebo na FB vidabrno sledovat
originální studio, kde si užijete
nejrůznější návody i inspirativní
rozhovory se zajímavými kutily.
Moderátorem studia Bastlfest bude
Ondřej Blaho z Dobrého rána s ČT.
Partnerem akce je JMK a BAUHAUS.
Kde: www.vida.cz
Kdy: 21. 11. 2020 od 14.00
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Vmoderním areá-
lu najdou zázemí
děti, ale i senioři
s dračími loděmi.

Probudit rychlostní kanoisti-
ku na řece Svratce a vrátit
Brno zpět mezi českou špič-
ku. To je cíl členů TJ Lodní
sporty Brno, kteří představili
projekt na obnovu chátrající
loděnice v Jundrově.
Hlavní budova ve Veslař-

ské ulici se nachází v havarij-
ním stavu a potřebuje zásad-
ní rekonstrukci. Kousek nad
pisáreckým splavem by měl
být v příštích letech vybudo-
ván komplexní moderní vo-
dácký areál rychlostní kanois-
tiky. Přinést by měl lepší pod-
mínky pro trénink přede-
vším dětí a mládeže. „Pod
střechu provozní budovy za-
téká a hrozí prolomení stro-
pů. Je potřeba kompletní re-
konstrukce. Chceme v Brně
postavit moderní areál rych-

lostní kanoistiky, kde vedle
dětí zabývajících se rychlost-
ní kanoistikou a vrcholovým
sportem budou trénovat tře-
ba senioři na dračích lodích,“
popsal předseda kanoistické-
ho klubu TJ Lodní sporty
Brno Zdeněk Janeček. Na pro-
jekt teď jednota shání peníze.
Rekonstrukci loděnice při-

pravuje klub už dva roky. „Za-
čali jsme výběrovým řízením
a oslovili architekty, kteří při-
pravili studii a následně pro-
jektovou dokumentaci. Ne-
dávno jsme získali i stavební
povolení. Dosud naše organi-
zace vynaložila na tyto práce
téměř 1,5milionu korun. Sta-
vební práce první etapy jsou
odhadovány na třicet milio-
nů korun. Tato částka je ale
nad rozpočtové síly tělový-
chovné jednoty, proto plánu-
jeme požádat o dotace Národ-
ní sportovní agenturu a věří-
me, že projekt finančně pod-
poří i město Brno a Jihomo-
ravský kraj,“ říká předseda
TJ Lodní sporty Brno Radovan
Šlechtický.

Před šesti lety se klubu
díky dotacím podařilo opra-
vit nejstarší historickou budo-
vu v areálu s původními dře-
věnými stropy. Ta slouží jako
společenskámístnost pro čin-
nost spolků. Dalším krokem
bude kompletní rekonstruk-
ce provozní budovy a obnova
areálu. Rozdělena je na dvě
etapy.
V první se počítá s opravou

hlavní provozní budovy

a s dostavbou a zastřešením
skladu pro lodě. V přízemí
hlavní budovy bude společen-
skámístnost, posilovna,míst-
nost s pádlovacími trenažery
nebo wellness. Ve druhém
podlaží šatny a kancelář klu-
bu. Stavební práce byměly tr-
vat zhruba jeden a půl roku.
Ve druhé etapě je v plánu pro-
měnit břeh Svratky, kde
vznikne nové dřevěné molo
a pobytová plocha s kaskádo-

vými lavicemi. Součástí areá-
lu bude i náměstíčko s parko-
vištěm nebo nové víceúčelo-
vé hřiště. Návrh počítá i s do-
plněním stromů a zeleně. Po-
kud to nový územní plán
umožní, vznikne také pro-
stor pro krátkodobé ubytová-
ní sportovců.
Původně stála na místě

dnešního areálu historická lo-
děnice z konce 19. století.
V roce 1969 ale hlavní budo-
va kompletně vyhořela. Čle-
nové klubu tehdy v takzvané
akci Z postavili loděnici no-
vou. Ta měla být pouze provi-
zorní, ale po různých opra-
vách dosud slouží. V součas-
né době v brněnském klubu
lodních sportů trénuje ko-
lem dvaceti dětí a mladých
sportovkyň a sportovců.
Z loňskéhomistrovství České
republiky přivezli celkem
sedm medailí. Trénují tady
ale i závodníci na dračích lo-
dích a další spolky, pořádají
se zde příměstské tábory
nebo sportovní akce pro ve-
řejnost. RADEK BABIČKA

I brněnské čajovny bojují o přežití
Někteří majitelé brněnských čajoven si kvůli uzavření svých provozoven
během nouzového stavu museli najít jinou práci, aby kompenzovali výpa-
dek příjmů. Jiní otevřeli okénko, jako například v čajovně Za Zrcadlem
v Jaselské ulici. Nabízejí čaj a kávu s sebou, zrnovkou kávu, sypaný čaj
a dezerty. Půjčují i deskové hry a prodávají tabák do vodních dýmek. ČTK

Vizualizace nového areálu loděnice BERNARCH

inzerce

Bližší informace k pozicím najdete na
https://www.lohmann-rauscher.com/cz-cs/kariera/nase-nabidka-volnych-mist/

Neváhejte a kontaktujte nás:
email: Erika.Fejfusova@cz.LRMed.com

tel.: +420 420 544 425 879
Lohmann & Rauscher, s.r.o., Bučovická 256, 684 01 Slavkov u Brna.

Co vám můžeme nabídnout:
• zázemí prosperující mezinárodní

společnosti
• čisté pracovní prostředí
• pracovní poměr na dobu

neurčitou
• možnost osobního rozvoje,

jazykové vzdělávání
• dovolená nad rámec Zákoníku

práce

• příplatky nad zákonnou výši
• kooperativní prémie
• prémie na letní dovolenou

a Vánoce
• věrnostní odměny
• dotované stravování
• vitamínové balíčky
• tábory pro děti zaměstnanců
• firemní akce a benefity

Společnost Lohmann & Rauscher, s. r. o. patřící mezi přední světové
dodavatele zdravotnických a hygienických výrobků

hledá do svého týmu vhodné kandidáty / kandidátky na pozice

• hlavní mechanik
• manipulační dělník - balič
• dělnice ve zdravotnické

výrobě

Provizorní budova slouží kanoistům
přes 50 let, po opravě plánují novou



KRAJ
KRAVÁM
ZASLÍBENÝ

Mléčné produkty z Vysočiny


